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Synopsis:  Opn 10/U4/53, SIRHAN BISHARA SIRHAN, represented by his
attorney, RUSSELL E, PARSONS, appeared before Los Angeles °
Superior Court Judze RICHARD SCHAUER. Superior Court
Judge HERBERT V, WALKER appointed as presiding judge
at forthcoming trial of SIRHAN SIRHAN and hearing continuead
to 10/14/58. SIRHAN SIRHAN appeared before Superior
Court Judge WAILKER on 10/14/55, and trial date cet for
12/9/58, in Department 107 of Los Angeles Superior Court.
During hearing, defense attorney PARSONS made several
requests concerning the motion of discovery and all were
granted by the court. SIRHAN SIRHAN agzain appeared
before Judge WALKER on 10/22/58, for the purpose of the
court to rule on evidence obtained at the SIRHAN SIRHAN
recidence in Pasadena, California, following the
ascassination of Senator RCBERT F. KENNEDY. 2
Judge WALKER denied the motion of the defense attorney
for the suppression of the evidence obtained in the
search, Further proceedings were scheduled for 12/5/58,
in Department 107 of Los Angeles Superior Court, Additional
members of ROBERT F, KENNEDY staff and news media and
additional persons registered as guests at Ambassador

Hotel at time of shooting interviewed. None recalled /f7
observing SIRHAN SIRHAN in Ambassador Hotel prior to 4(&
chooting. MILLARD SHEETS, Clarenont, California, who mg6
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owned a horse winich was kept at Granja Vista Ranch near
Norco, California, in 1956 when SIRHAN SIRHAN was employed
there, interviewed. Advised SIRHAN STIRHAN wag running
horse in late September 1965, and either fell or was
thrown., SHEETS wag first to reach SIRHAN SIRHAN lying
on ground and he appeared unconscioneg - and suffering

from facial cute, SIRHAN SIRHAN recovered consciousness
in about two minutes and SHEETS remained with him until
ambulance came in 15 - 30 minutes., SHEETS returned

to Granja Viesta Ranch second day after accident and
STRHAN SIRHAN was back at his job. LARRY PETERS, Foreman
at R. L, Wheeler Stables at Santa Anita Race Track,
advised SIRHAN SIRHAN worked as exerclsel boy at race
track from 11/16-30/57. PETERS recalled SIRHAN SIRHAN

as having a superiority complex, and appeared "To be

in a fog most of the time". PHETERS advised that about
11/25,25/67, SIRHAN SIRHAN was thrown fromra horse and
wag shaken up. PETERS stated SIRHAN SIRHAN came to

work the following day appearing to suffer no i1l effects
from the accident. ALVIN CLARK, refuse and rubbage
Collector for city of Pasadena, during period 19567 - 1959
became acquainted with SIRHAN SIRHAN whose home was on
CLARK's route. CLARK advised that sometime after the
ghooting of MARTIN LUTHER KING, SIRHAN SIRHAN told CLARK,
8 Negro, that he hated all the white people in this
country and withed he could do something teal bad'that
would hurt them all, At this particular time, SIRHAN
SIRHAN commented on CLARK wearing a KENNEDY political
button and having a KENNEDY sticker on his truck. CLARK
told SIRHAN SIRHAN he was going to vote for Senator
KENNEDY for President, SIRHAN SIRHAN alleged said

"What are you voting for that son of a biteh for?" CLARK
replied that he liked Senator KENNEDY and was the only
man who gincerely intended to help the black people of
this country. At this time, SIRHAN SIRHAN turned away
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and said "Well, I don't agree. I am planning on shooting
the son of a bitch"., CLARK did not take SIRHAN SIRHAN
geriouegly, and took his remark only ag a -mark"' of

gtrong disfavor. Investigation condicted concerning
allegation that SIRHAN SIRHAN attended a United States
Senate Subcommittee on Indlan Education at San Francigco,
California in early January 1958, where Senator ROBERT

T, KENNEDY had appeared. No information developed that
SIRHAN SIRHAN wasg actually in attendance at this hearing.

- P -
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On Qctober L, 1968, SIRHAN B. SIRHAN cppesred in
Loe Angeles County Superior Court before Judge RICHARD B.
SCHAUER., SIRHAN was reprecented by his c¢ttorney, RUSSELL E,
PARSCONE, end the prosecution weg reprecented by Chief
Deputy District Attorney for Los ’fngeles County LYNN COMPTON
and Deputy District Attorneys JOHN HOW/RD -nd DAVID FITTS,

At this hesring, Judge SCHAUER formally appointed
Judge HERBERT V, WALKER to be presiding jgudze at the trial
of STIRHAN B. SIRHAN, which will teke pl:ice in Department 107
of the Log Angeles Superior Court.

Judge SCHAUER edvised that two wotions sre
pregently pending before the court. One, » motion to
suppress evidence obtrined during the invegtigetion end
the cecond, a motion for discovery. These motions will
ve considered by the court et the next cppe.rance of SIRHAN,
which has been scheduled for C€:00 AM on Octover 14, 19568,

The previously scheduled trial d-te of
Wovember 1, 1965, wes still in effect ¢s of October L, 1668;
however, PARSONS suggecsted thet & loter trisl dote be ’
congidered by the court. He geve ss his re sons: (1) The
U. S. Supreme Court, 1n previous decicsiong, heas suggested
th~t in some cacses a séquestered Jjury mlgnht have been
considered; (2) the month of December 1563, encompesses
the Cnrilstmes Holideys with 211 of ite cctivities ~nd
includeg the New Year's Holidrys. PARSONSE further suggested
that ¢ jury could possibly be impeneled in December 1963,
nd guggested o trisl dete of eerly Jenucry 1969, Judge
SCHAUER instructed that the foregoing sugzestions on the
pert of PARSONS be mede in the form of ¢ motion which could
be heerd on October 14, 1965. It wog enreed between the
progecution and defense thet these metters could be teken
up 2t the October 1L, 1963, hearing.

On Gctober 11, 1063, SIRHAN B, SIRHSN . ppecred
2 p 2
in the Los iAngeles County Superior Court before Superior

-3 -
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Court Judge HERBERT V, WALKER., At this hearing, Defense

Lttorney RUSSELL E, PARSONS, representing SIRHAN, meade

several requects concerning the motion of discovery end

2ll of these items were grented by the court. Triel date

in this metter wes set by Judge HERBERT V. VALKER for

December 9, 1968, in Depart ment 107 of the Los Angeles

Superior Court. A& & cegne¢te red Jjury is caabemplated

selection of jurors will be made at the tri.l of December 9, 19568,
but, in all probebility, cctual trial will not stort until

after the holidey egecson,

On October 22, 1660, SIRHAN B, SIRHAN appeared in
Depertment 107 of the Los Angeles Superior Court before
Juége WALKER. The purpose of this appesrance was for the
court to rule on evidence obtained &t the SIRHAN residence
in Pasedena, Celifornis, following the ascsassination of
the Late Qenator ROBERT F., KENNEDY. Log Aneles Police
Dep““bment Officers cnd mewmbers of SIRHAN's family testified

8t this hearing snd, on coapletlon of the hesring, Judge
WALKER denied the motvion of the defense «ttorney for the
supprescsion of the evidence obtained in the seerch. Further
proceedings in this ccge <re scheduled for December 9, 1968,
~t 9:30 AM, in Department 107, Los Angeles Superior Court,
located on the Eighth Floor of the Hall of Justice.
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ADDITIONAL INTERVIEWS OF
INDIVIDUALS: IN AREA OF SHOOTING
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Miss TERESA CAROL ASH, 233% Cathedral Avenue,
N.W,, Apartment 504, Washington, D.C. (WDC), was interviewed
. at her place of emnloymanﬁm Southern Politieal Education
Action Committee, 128 C Sureet N E.,; Apartment 429 UDC

Miss ASH felgted she had act1VQ1y Worked in

California during the primavy campaign of Senator ROBERT
| KENNEDY and she was in Los Angeles at the time that Senator
KENNEDY was shot., She stated that she and thres other girls .
assigned to the campaign had been registered at the Ambassador
Hotel but that sometime pricr to electlon day, June 4, 1968,

they were transferfred to the Chancellor Hotel, Los Angeles,'

to make room for newsmen at the Ambassador Hotel.

e
e
Mt

Miss ASH stated that during the day of June 4, 1968,
she worked at the Kennedy Wilshive Boulevard Headquarters from
- early morning until approximately 7 p.m. She and cther workers
then went to the -Ambassador Hotel to await a statement from
Senator KENNZDY, She went to the baTlroam'7(Enbassy'R@@ﬂ)o_;:lw,f

The ballroom was hot and crowded and ASH went with some of

her friends te the Palm Bar in the Ambassader Hotel to await

a statement by Senator KENNEDY, They remainad at the bay until
approximately 11:45 p.m. on June 4, 1968, then went to the
Chancellor Hotel where they ate dimner. They learnsd while
eating dinner that Senator KENNEDY had been shot.

Miss ASH stated that during the evening of June 4,
1968, she was with the following individuals at the Ambassador
Hotel and Chancellor Hotel in Los Angeles:

WALTER SHERIDAN, who is employed: by National Br cadcastingi
Company, WDC. f

S

THERFSA WALSTON; who is employed by Lord and Taylor
Department Store, WDC.,

"10/1/68 'Washinctonp D.Go - WFO 173-135
On ot ————Flles__

SA ROBERT W. DAWSON:js . .. 10/7/68

by ' ‘ ' ___Date dictated
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\KATIE MURPHY, school Leacher at Bogton and residing
Tremont on thb Common Tremont Street9 Bosten9 Massachusettso
4 RICHARD COLEMAN, an attarney at Los Angeles9 California;
and probably residing at Santa Monicag Callfornlae

Miss ASH stated that she spent most of the evening
with WALSTON, MURPHY and COLEMAN and that SHERIDAN had spent

a portion of his time in arranging for a band at the Ambassader
Hotel, -

Miss ASH observed a photograph of SIRHAN B, SIRHAN
and stated that she had no recollection of seeino SIRHAN at
" any time in Los Angeleso
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1

 'H. RICHARD CHEW, 1419 North Courthouse Road,
Arllngton, Vlwglnla, telephonJcally furnished the follow~
ing information:

'He advised that on June 4, 1968, he was a mem--
ber of the late Senator ROBERT F, KENNEDW staff and was
accompanying Senator KENWEDY on. hlq campalgn tour at Los
Angeles, Callfornla :

‘Mr. CHEW. stated that he was registered at the
Ambassador Hotel and had occasion to enter the Embassy
Ballroom twice during the day that Senator KENNEDY was
shot and killed. He stated that he had no information con-
cerning a possible conspiracy, nor did he know SIRHAN B,
SIRHAN. CHEW advised that he does not recall observing
SIRHAN at any time while,he, CHEW, was in the Embassy Ball-
room, CHEW stated that he was not personally in the Ball-
room at the tlme Senauor ENNEDY was -shot. .

CHEW further advised that he had no additional
information to furnish, :

6

On 16/18/68 at__ AT ATEXANDRIA, VIRGINIA File# RICHMOND 62-2248
L. . . LOS. ANGELES 56-156

by SA RICHARD D, BATISTE, Jr.: prj Date dictured 10/22/68
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GARY WAYNE DOTTERMAN, 1311 South Baltimore, Tulsa,
Oklahoma, furnished the following information.

 DOTTERMAN left Tulsa, Oklzhoma, on May 25, 1968,
for Los Angeles, California, driving his personal car, and
arrived in Los Angeles on May 27, 1968,

- He stayed at the Ambassador Hotel in a suite rented
by the late Senator ROBERT F, KENNEDY for two days and then
officially checked into the hotel and was assigned a room.

DOTTERMAN traveled to Los Angeles as a volunteer
advance man, working under JERRY BRUNQ, BRUNO was on the
KENNEDY staff, DOTTERMAN received no pay for this position.

On June 5, 1968, DOTTERMAN was in the Embassy Room
of the Ambassador Hotel on the platform from which the late
Senator KENNEDY was speaking. DOTTERMAN was attempting to hold
back the crowd from the platform. At the conclusion of the
KENNEDY speech, DOTTERMAN followed KENNEDY to the curtains
which separate the Embassy Room from the kitchen area of the
hotel., At the curtains, DOTTERMAN stopped to assist in holding
back the crowd. Approximately 30 seconds later, DOTTERMAN
heard several loud "pops", people screaming and other loud
noises, '

He did not witness the shooting of XENNEDY, He
did assist, along with several others, an ABC newsman who had
been shot in the leg to a taxicab., DOTTERMAN checked out of
the Ambassador Hotel on June 6, 1968, thereafter returning to
Tulsa, Cklahoma. '

He is not acquainted with SIRHAN B, SIRHAN. The
first and only time he saw SIRHAN was when the police were
removing SIRHAN from the Ambassador Hotel after the shooting.

DOTTERMAN stated that he had no information concerning
the éxistence of a possible conspiracy in the shooting and killing. -
of the late Senator ROBERT F., KENNEDY, A .

S .

-On_10/4/68 at__Tulsa, Oklzhoma File#0kiahoma City 65-1275
Los Angeles 56-156
by SA GEORGE B. HAFNER:ow 10/4/68

Date dictated
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, The following descriptive data was obtained by
observation and interview:

Name GARY WAYNE DOTTERMAN

Race White

Sex Male

Birth : at Tulsa, Oklahoma PII
Height 67 .
Weight 220 pounds

Hair Brown '

Eyes Hazel

Employment Newspaper Printing Corporation,

) "Tulsa World," Tulsa, Oklahoma
Eurrent residence 1311 South Baltimre, :
' Tulsa, Oklahoma
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Mr. DOTALD QPKﬂIEL) JOSEPH DOWD, who resides
at 69 Hale Street, West Springfield, Magssechusetts,
was interviewed at e Now England R“”lon&l‘COﬂmlS lons
Office, Post Office Buildéing, Post Office Squars,
Bogton, Masg S&Chdu@bi“« and furnished the Lollow;ng
informations - .

e

a
b

Mr. DOWD Gtatei he flew from Boston, Massa-
chusetts, and arrived in Los Ange Jes, California, on
May 11, ]908 at approximztely T7:30 p.m. Upon arriving
n Log Angeles, he ch“c ted into chn Amkassador Hotel,
and the following day met wilth TONY AKER3, the former
Ambassador to New Zealand, who was one of the men in
. charge of field operéations in the Losgs Angeles &area of
o Southern Californis.duriidy the campaign of Senator
KERNEDY., He alsgo met with STEVE SMITH, Senstor KENNEDY's

campalgn manager and vauHeruwnwlaN From May 12, 1968,
through June 4 and 5, 1968, DOWD worked with Mr. AKERS
and Mr. SMITH in organizing the Senator's campaign.
According to DuﬁD,-eﬁ“rJtaxng ran smoothly. He stated
he could re¢all one incident which occurred in the hotel
parking lot, which indicated to him the atmosphere of
hate for fenator KEHNEDY and the XENNEDY c%mpwlgnq
He stated that each morning the campaign posters,
which were on the cars being utilized by the campaign
- people, were found to be ripped off of the cars and
each day they needed to be replacedo As stated above,
Mr. DOWD advised there appeared Lo be an atmosphere
of hate arcund the hotel parking lot; however, he could
not give a specific dcscription,of it- and could not
identify any individual responsible for the tearing
off of the posters. He gtated that the incidents may
not mean anythlng but it appeared rather strange to
PR him that acts such as these should occur so closc to
C ' tne Senator and camnalgn hbaﬂaﬂarte coz

D dhal- 1Yy il

On Sunday night, June 2, 1968, while in the
--Cocéﬁut Grove, Mr. DOYD noticed an individual in back
of the stage whanno ong recognized and who refused
to move from the area when requested to do so by KAY .
HACKET, who was one of POLLY FTTZGERALD’S glﬂls on the

... 11

on. 9/26/68 ot Bogton, Massachusetts Flle# BOSTON 56-74

<

by Sh JMMES P, LURK/car  Date dictated__10/1/68
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Hostess Committee. According to Mr. DOWD, Mrs. HACKET
asked this individuvsl to move and when he would not

leave the area, she askad GENE DELLEA, another of the
campalgn workers, for assistance. Mr. DELLEA, who was

n the opposlite sids of the stage, crossed and came to
Mr., DOWD and told him of the incident. DOWD stated
that he advised Mr. DELLEA not to fool around with the
individual but to call a policeman, Mr., DELLEA réturned
to the opposgsite side of the stage and found Tthat this
individual was gone. DOWD stated he saw the same indiv-
idual again a few minutes later and that this time he
was talking to two nuns. _ ;

On Tuesday evenlng, June X4, 1968, DOWD stated
he saw this same man agaLQ roaming eround uhe Enbassy
Room. He last ssw this individual around 10:00 p.m.,
SJune 4, 1968, He did not notice if this individual
‘had a pass or identification wnich would allow him -
to enter the IEmbassy Room., DOWD stated there was much
confusion, much noise, and many people in the area and
it was very difficult to attenpt to keep any one person
.from the Embassy -Room. DOWD advised he had no reason
to suspect this 1ndLv1dual other than the fact that he
"looked like a hood." He stalted he might have been
-another of the camvaign workers although he did not see
him prior to June 2, 1968. DOWD further stated he (DOWD)
entered the Imbassy Room on one occasion through a door
in back of the television cameras. Thig dcor was
accessible from the restaurant area and was apparently
unguarded. He stated in view of the fact that he entered
this door on two or three different occasions, 1t was
possible this individuval could have gained entrance to
the Embassy Room the same way.

Mr; DOWD Iurnishcd the LOlLOWlné physlnal
description of the man.

Nationality:  Possibly Greek, Italién; or
_ South American extraction’
Age: - 52.53
Haif:'- - | ._' - Dark,. feceding
Build: ' '.Stocky
Weight: ~ 230-210
o ﬁeight; ' 518" of 519"
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"Clothesd: - - Wore a dark suilt,
' posgsibly black, on
“both occasions when
seen by DOWD

: Mr., DOWD stﬂued that Mr. GENE DELLEA of Pitts-
field, Massachugetts, and Mr. JOSEPH SCANLON, Assistant
~to Congrebsman ST. GERMAIN atb Providence, Rhode Island,
could possibly have more information concerning the
1nd1v1aua] des crlbed &bOVbo

. Mr. DOWD w&s shown a photodi aph of SIRHAN B
SIRHAN and advised that at no time during the campaign’
did he ever see SIRHAN B, SIRHAN or hear his name mentioned.

‘Mr, DOWD stated at the time of the shooting
of Senator KENNEDY he was in the Embassy Room standing
immedistely 1n front and below the television cameras,
which were located to the right rear of the Embassy Room,
adjacent to the restaurant. He stated the television
cameras had been off for approx cimately five minutes
and that many of the pecple in the Embassy Room had
-started to leave. He stated he becime aware of much
confusion toward The serving kitchen area and was advised
very shortly that Senator KENNEDY had been shot., He
gaid he received this information from one of the tele-
vision network employees. DOWD stated he could not get
across the EmbasiyRoom so he left the -room by the door
mentioned above, which was located behind the television
cameras., He stated he ran through the restaurant and
into the hotel lobby to call a doctor. He said the
telephone operator in the hotel advised him that a
doctor had. already been summoned.  He relurned to the
hotel lobby where he found POLLY FITZEGERALD in the lobby
.and attempted to gelt her out of the crowd. He stated
at the same tims an individual, whom he later learned
was SIRHAN B. SIRHAN, was belng escorted through the
lobby by 10 or 12 policeren in uniform, headlnﬂ ‘down
toward the street

: Mr. DOWD °*ated he went with Mrs. FITZGTRALD
first to her own suite ‘and then to Senator KENNEDY's suite
on the fifth floor of the hotel to check on the Senator's
children. "He stated the &qilldren were not there and that

- Mrs, FITZGERALD then asked him to take her to the hospital

where they had taken Senator KENNEDY. Mr., DOWD stated
they arrived at the hcgpital at appioximately 2: 15 a.nm.
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on June 5,.1968, and remained there the rest of the
night. Mr. DOWD stated he got a later flight from

Los AngelCC'uo Boston and arrived back in Massachusetts: .
on June 5, 1968,

Tne following background information and
descriptlon of Mr. DOWD was obtained through Interview
and personal observation: : :

Nome: DOVALD (DANTEL) JOSEPH
B DOWD
,Address:' ‘ ' - 69 Hale Street -
. ' West Springfield, Massachusetts
‘Date of birthy | ' PII
Place of birth: ' Holyoke, Massachusetté
 Helght: | 5110"
W01gnt° -A 165
Ha1;.~ ' Brown
Eyes o © Brown
Scars and marks: o None
‘Social Security: |  ,P”
Alr Force Serials #111--081-68
Parents:- , EDWARD J. and NORA M. DOWD
‘ ' Springfield, Massachusetis
(separated) '

DOWD stated he moved to Spflpgclelo Massachuoetus,
and now resides in West Sprinﬁfield, where - he has 1ived since
returming from the Air Forc in 1946, He stated he served
in the Air Force from 1942 until discherge in 1946, He
attended Cathedral High School in Spring ¢1e1d, Massachuseltts,
and did not attend college. He stated he resides with his-
wife, PHOEBE M. DOWD, nee SERRENTINO, and one child, a
davghter DEBORAH, age 15. He stated he was formerly
employed in-the family buslness 1n Springfield, Massachusetis,
from U7 wntil 1962, From 1962 through 1965 he worked as

oy .
X

1k
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e consultant in the Department of Public Works, North-
arpton, Massachusetts. - From 1965 until 1968 he was

employed with the Post Office Departient ag Assistant

to the Regional Director, Boston, Massachusetts., He

s8tated he 1is currently employed as Liaison Man in :
Reglonal Operations for the New Englond Regional Commission.
-Thig is an organization to improve economic conditions
“in-vhe New England area,

4
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JAMES CHARLES EVERS, also known as Charles
Evers, Negro mgl_e5 Field Director, Mississippi Chapter
-of the National Association for Lhe Advancement of
Colored TGOple (NA“LP\ wae contacted at the NAACP
Office, 1072 Lwvunch Street, Jackson, Mississippi. MNMr.
EVERS was advised of the identities of the interviewing
Agents and of the nature of the inquiry.

He advised in the Spring of 1968 he was
appointed Co-chairman of the Robert F. Kennedy for
President Committee in Mississippi. He a

lso cam1 aigned
for Senator ROBERT ¥, KENNEDY in the State of CdlLLUfHLa
uring part of May and the first week of June, 1968, While
in Log Angeleas, California, campaigning foxr the late Senator
KENNEDY Mr., EVERS said he rCSJaed in the Ambassador Hotel
in Los Angeles. He sald during the victory wally for the
‘late Senator KENNEDY held in theEmbassy Ballroom on the
late evening of June 4, 1968, he was in the vicinity of the
television cameras at the time Senator KENNEDY lefi the hall
to go through the serving kitchen to another room near the
Embassy Room, He said he heard g loud 'pop" and saw the

QJ

comaotion of pecple going toward the gserving kitchen; however,

he was not in a position to shserve LLP 135@'8 enator KENNEDY
béing Shot of the asgassin shooting him.

Mir, EVERS said 1 lias observed photographs of

the a]?eoe assasgin, SIRHAN B, SIRHAN, in many magazines,
newspapers and on television and to hlk'knowledge he had

to seeing his picture in various

ev
never seen SIRHAN prioxn
- KENNEDY was assassinated.

media efter Scuaaox K

-

Mr, EVERS said he cannot rec 9]L seeing SIRHAN
in the Ambassador Hofel on the night of June 4, 1968, ox
On 9/26/68 ., Jackson, M“ﬂsissippi pile # _Jackson 5694

SA THOMAS FITZ PATRICK &

SA HAROLD M, mscm«om ’}?P/pdb 9/26/68

Date dictated

your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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on any previous date. He does not know SIRHAN and doco not

know anyone wno knows SIRHAN,

Mr. EVERS said mo information has come o ﬁiQ'

attention conce1n1ng any possible conspiracy Legardlnc
the assas sination of Senator KENNEDY,

Mr, EVERS said after Senstor LLNNFDV ‘was aesuom N

sinated he remained in Los Angeles until the body was

removed to New York and then to Washington. He attended the
funeral ceremonies in New York and Waschington immediately

~after leaving Los Angeles.

Mr. EVERS noted that while in the Ambassador

Hotel in Los Angeles he was registered in a room by himself;

however, he spent quite g bit of his time while at the
hotel in the Senator Kemnedy 301te at the hotel.

N

.....



FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1. - - bate. 10/28/68

ROBERT FITZGERAID, 15 Spafford Road, Milton,
Massachusetts, employed .at Boston Salfe Deposit Company,
100 Pranklin Street, Boston, advised he is a cousin of the
late Senator ROBERT ¥, KENNEDY, Hs stated he was in the-
"Kennedy team" in various states in the 1968 presidential _
campaign and had spent some time in Los Angeles, California.

He stated, however, he das in San Francisco, T
California, with Senqtor FDUARD M, KENNEDY on June 5,
1968 and for aoout one week prlor to that date.

PITZGERAID stabted he had m first-hand kﬁowledge
concernlng the asssssination of Senabor ROBERT F. KENNEDY :
.and he was unable to identify the photographs of STIRHAN SIRHAN

ag anyone he had ever seen previously. :

R annt
10/21/68 Boston, Massachusebtts - Boston Lli-6li6 -
On. 7 at ) F"B# s -
SA JAMES E. HARVEY/cam A . 10/23/68
by. Date dictated
This dacument contolns nelther recommendé’mons nor conclusions of the FBL [t Is the property of the FBI and Is loaned to your agency;

1t and Its contents are no! to be dXirtbuted oulstde youf agency.
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L ug, 5W# E:-+ 90 h b*““ct New Yurk, New York,
" .. telephone number 42?«8091;<"Tated thav he wes & member of
. Senator Robert Kennedy's campaign stafl in Los AngC¢eq

- California and that -on the evenlag of June 4 - 5, 2668,

- was in i ne Armbas sador HOtPL, Tos AngeLes, C;11L01u1a.

-

Mrv Rebert Flu

: Turlng the 1at*e“ nar* of ﬁ.uutu, Kennudy < spv~ch
F‘ﬂg entered the Lmbassv reom through the kitchen which was.

the area in which oenator Kennedy was later shot., Flug noticed
Tacthing undue. ' ‘ " o : ’

eid of Senztcr Ke nnedy's gneachn ard 9ftﬁ“ Senator
de pa;ted the Enmbassy wco.,u, Flug was in the Embassy
L d‘or that went towerd the kitchen. While *here‘
a lady ran intoc the Embassy rcoin. She was bleeding and iU
. appenred as nhOLg& thz blind wae cominy from.her head., Flug
rd a0 2 not know, tyried 1o shicld this
n the Embausy reom. T

]

5]

C,: the

J P
' 1ady,.who was then on :.ﬁ;ble, m LS frowd
e e v

Pecple were trying to get a‘dowbor for the 1adyﬁf'Flug !

stayid with her for a perlod of time. He then wen®: to the
podivm 2nd tried o control the bfow . He svayed on theé podium
wirtill the police arrived, : S o

2r thie shooting. He did not see

4 the Embassy room. A% cne moment

Yn from the immediate srea of the
Lay that Thﬂw waQ nrokably Sirhan

or +h an 2t that tiw

Fluz <id nol sae
_Sgrator Kenned; afiy
P2 8aii police carryil
Ymbassy roum. He lea
Sirhan. Fiug did nnt

Y.
R
B . ‘(- T
Lo :
: ]
3 by o -
- “ R i C. :’ . . " :
- ’ - ’
! b ] ‘
. i i - —_—
- S o ;
. LB “ A g / - - -
by . ! ). ., i

on 11’10 /58 . ;Néw York, New York (tele phonﬁ oL ))WNY 44- 1546 _

s

i&by"oA Francis) L Fashln/fc T '/Dmé iioted 11/18/68

it und its con!enrs are notto be dlsrrlbuuu oulslde your oga..r.y
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Date

NORMAN JACQUES, Rhode Island State Senator,
advised that he is presently residing at the junction of
Great Road and Wilbur Road in Lincoln, Rhode Island. He
stated that he unsuccessfully ran for a congressional seat
during the past primary election in the State of Rhode Island.
He stated that on June 4 and 5, 1968, he was in the Embassy
Ballroom of the Ambassador Hotel in Los Angeles, California.
Mr. JACQUES stated that he was not altogether sure on the
exact date of the shooting of Senator ROBERT KENNEDY but knew
that it was on a Tuesday night. He stated that he was in the
Embassy Ballroom with all of the other workers of the KENNEDY
contingent awaiting the arrival of ROBERT KENNEDY who was
scheduled to give a short address on his successful results
of the California primary election. He stated that he was
close to the stage located in the Embassy Ballroom and was
located on the righthand side of the stage platform which
is the opposite way from which Senator KENNEDY departed and
was subsequently shot.

JACQUES observed the diagram which appeared in the
"Los Angeles Times' on June 6, 1965, and pointed to the

stage area of the diagram and indicated that he was located

on the lefthand side of the stage from the audience, which

would be the righthand side of the speaker's podium. He

stated that he was located at this position and that he observed
Senator KENNEDY after he addressed his campaign workers in

the Embassy Ballroom, start off the stage to the Senator's

right and then apparently the Senator decided against going

of f into the crowd and shaking hands and turned and departed
leaving the stage from his lefthand side and then on into

the area that contained the kitchen and where he was then

ghot.

Mr. JACQUES stated that he did not observe any-
thing of an unusual nature with regards to the individuals
seated in and around the Embassy Ballroom. He stated
that the persons in the room were quite jubilant and that
people were singing and cheering on Senator KENNEDY prior to

his arrival on the stage and as he departed He stated that

on _10/16/68 at Warwick, Rhode TIsland File # _Boston 56~73
- 20 -
by _SA MARTIN P, CONTEY/alb Date dictated - 10/16/68
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he did not observe any individual wstesh he could consider ’lﬁu
suspiclous in the Embassy Ballroom. He noted that the :

‘security forces in thz hotel were qulte lax inasmuch as
almost anyone could gain entry into the Embassy Bdllroom.

Mr. JACQUES statsd that Just prior to Senator
KENNEDY's entrance onto the stage he lookad behind the
curtain which was located immediately to the rear of
the stage and observed two individuals there. One he
described as a Negro in his twenties who was dressed in
an institutional type of Jacket with a white male dressed
In a similar type of attire. He stated that he surmised
that both of these individuals were part of the hotel staff
and were working there in some type of capacity.

Mr. JACQUES stated that he did meet someone
from Rhode Island who had a camera and was walking around
the area taklng photogravhs of the variocus members of
the KENNEDY contingent and he stated that this individual
followed Senator KilllleDY as he departed from the stage
onto the area where he was later shot. He stated that he
could not recall the individual's name but stated that
he was some type of reporter connected with the radio
station WEAN.

Mr. JACQUES stated that he could not recall
specifically who he was with in the hall at the time
but noted that he was assoclating himself with the Young
Professionals for KEIZDY, which made up a larze portion
of the group at the victory party at the Embassy Ballroom
at that time. He stated that he was with a schoolteacher
- from California and he spent all of his time with her

but could not recall héer name.

The following is a description of Mr. JACQUES
gacured from observation and interview:

Name : NORMAN JACQUES

Sex:— | Male

Race: White

Date of Birth: \ PIl




>
PN

BS 56-73

Place of Birth:

Helght:-

_ Weight:

Hair:
Eyes:

Residenée:

Occupation:.

Pawtucket, Rhode Island

5 feet T inches

138 pounds

Black
Brown

Greét_Rqad and Wilbur Road
Linccln, Fhode Isiand -

State Senator
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Date 10/28/68

Miss ADRIENNE R. LEIB, Assistant Press Secretary
to the Mayor of Cleveland, Ohio, advised that she was a member
of the Senator ROBERT F., KENNEDY Campaign Staff and was at
the Ambassador Hotel, Los Angeles, California, the night of
June U4-5, 1968, when Senator KENNEDY was killed.

Miss LEIB volunteered the following information
regarding an incident which occurred the night before the
assassination and which she brought to the attention of other
staff members and the manager of the Ambassador Hotel after
the assassination. She admitted having a "wild imagination"
and said she did not know if the incident had any connection
with the assassination.

She reported that at approximately 1:00 a.m.
on June 4, 1968, after she and her roommate, Miss TAMSEN
BREDVOID, had gone to sleep, the telephone rang. Her roommate
answered the phone. The caller was a man, whose name Miss
LEIB does not recall., He identified himself as a newsman
and said he had just arrived at the hotel. He said he needed
a shave before the KENNEDY party arrived and wanted to know
if he could borrow a razor. Miss BREDVOLD told the caller that
they did not have a razor. The man seemed persistent and
gaid he could come up to their room for the razor. He was
again told that they did not have a razor and was asked by
Miss BREDVOLD why he did not call a man to borrow a razor.
The caller saild someone downstairs had suggested he call
their room. The conversation with this man then ended.

The next morning, June 4, 1968, there was a
discussion downstairs in the hotel between the hotel
manager and members of the KENNEDY staff concerning this
man, who had represented himself to the hotel as a member
of the KENNEDY staff and who had made numerous long dis-
tance telephone calls during the night and charged them
to the KENNEDY party. The manager was informed by mem-
bers of the KENNEDY staff that this man was not one of
them. The hotel manager then began to check on this man

on 10/24/68 at Cleveland, Ohio File # _Cleveland 175-16

- 23 -
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and learned that he had already "skipped out" without
paying for his hotel room or the telephone calls.

Following the assassination of Senator KENNEDY,
Miss LEIB recalled the above incident and wondered if
it had any connection with the assassination. In con-
sidering this possibility, she observed that the room
she and Miss BREDVOID shared at the Ambassador Hotel
was one of four which opened onto a lower roof of the
hotel. The room was believed to be on about the fourth
floor. She said it was possible for a person to walk out
onto the roof and look down on the entrance of the hotel.

Miss LEIB said she was curious as to why the
above mentioned man called their room, and if he had called
any of the other rooms which had access to the roof. This
was mentioned to the management, who then contacted the
occupants of these other rooms and learned that none of them
were in their rooms at 1:00 a.m. on the morning of June &4,
1968. Because of this, Miss LEIB surmised that the man called
their room because it was the only one whose occupants were
available and throuvgh which he would have access to the
roof overlooking the entrance.

Miss LEIB said another reason why the above incident
appeared strange to her was the fact that the caller saild he
wanted to shave before the KENNEDY party arrived; when, in
fact, Senator KENNEDY and his party arrived earlier in the
evening at the hotel, and were in their rooms by 11:00 p.m.
that evening. This man also told her roommate when he called
that he was a newsman, but he told the hotel management that
he was with the KENNEDY staff. Miss LEIB felt that there was
something mysterious about this man because no one seemed
to know anything about him.

In connection with the assassination itself,

Miss LEIB said she was in the Embassy Room standing
near the television cameras when the shooting occurred, but

- 2h -
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she did not witness the shooting, nor did she hear the
shots. She learned of the shooting moments later during
the confusion when everyone was asked to leave the room.
At this point, she left the Embassy Room and returned

to her room in the hotel.

Miss LEIB saild she did not know SIRHAN B. SIRHAN,
and did not recognize his photograph as anyone she had seen
around the hotel.

Miss LEIB again referred to her "wild imagination',
and said she had no information whatsoever that the man referred
to above was actually involved in the assassination. She
saild she was relating this incident for whatever value 1t
might be to the investigative authorities.

Miss LEIB stated that her roommate, Miss TAMSEN
BREDVOLD, was not a member of the KENNEDY staff, but was
visiting in Los Angeles at the time and they roomed together
at the Ambassador Hotel. At the present time, she and
Miss BREDVOLD share an apartment at the Chesterfield
Apartments, 1801 East 12th Street, Cleveland, Ohio. She
thought perhaps Miss BREDVOLD would recall the name of this
man that made the above mentioned call.

Miss LEIB was also unable to recall the name of

the hotel manager, but said he had a Swedish name and
was tall with light colored hair.

- 25 -
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- Date 11/12/68

Mr. BART HACHIGAN, Credit Mancger, Ambessador Hotel,
Los Angeles, s2id that brsed on personal knowledge :snd check
oxX logicel records he could not identify any person who had made
claims of being with the Senator ROBERT F. KENNEDY Campeign
P:rty on June the Fourth 1968, who had left the hotel without
paying his bill or having mede & number of long distance phone
cells which he charged to the Kennedy Prrty. His check included
all the "skips" who left the hotel around June 4, 1968. He
would be the hotel emplovee who would have the responsibility
of recording and attempting the collections of all hotel "skip"

czges.

It was suggested that FRANS STALPER, Resident Mencger,
ne contacted #s he hencdled &1l reservations m-de for the Kennedy
crty, June U4, 1968.

On 11/7/68  at _Los Angeles, Celifornis File # _ LOS Angeles 56-156
..25&—
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1 ' 11/12/68
o Date 11/12/6

My . FRANS STALPERS, Resident M:anager, Ambassador
Hotel, Los Angeles, California, advised¢ he had handled the
reservationsg of the Sen«tor ROBERT B, KENNEDY Campaign Perty
.t the hotel June 4, 1968. He had no knowledge of any
wperson making a numoer of long distance phone calls, chrrging
them to the Kennedy party «nd then leaving the hotel without
Day 1ng his bill. "He felt if such occurred, it would have come
to his sttention.
LUCY SALINGER ancd DE DE SMITH had mede the errongements
the Kennedy party &t the hotel on June 4, 1968, and they nor
7 other member of the Kennedy party. hod mede any such complaints
ta him or to snyone else in the hotel to hig knofiledge.

D
Q
< 4

11/6,/68 Los Angeles, Californic Ios Angeles 56--155
On at — d5b — File #

SA LESLIE F. WARREN/dp 11./8/68
by Date dictated
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A characterization of the Student Nonviolent Coordina-
ting Committee is attached hereto: ' :



| - APPENDIX |
"‘STUDENTANONVIOLENT'GOORDINATING COMMITTEE

TR The Student Nonv1olent Coordlnatlng Commlttee (SNCC)
;_;»..nheadquartereu at 360-362 Nelson Street, S, W., Atlanta, Georgia,
7o 1s a nonmembership organization, which was born out of the sit-in
R j;,movement that erupted across the South beginning in 1960. N
. . Today SNCC 1dent1f1es 1tself as an organlzatlon in
. the revolutlonary vanguard. It advocates that to be- successful
‘1t i1s necessary to develop a revolutlonary 1deology and
revolutlonary program ‘

e T Accordlng to SNCC the year 1967 marked a hlstorlc
o glmllestone in the struggle for the liberation of black people in
© . 'the United States and the year that revolutionaries throughout
. the world began to understand more fully the impact -0f the black'
- ‘movement. SNCC declared that "liberation will come only when
.. <'there is final destruction of this mad octopus--the capltallstlc o
ij:system of the United States with all 'its- life-sucking- tentacles
“..: of exploitation and racism that choke the people of Africa, Asia,
- .and Latin America. The realities of black life, together with
. - -~ the recognition instilled in SNCC workers forced its members to
... further popularize the legltlmacy of self defense and rebelllons
e when oppreSS1on became too great : .

: From May, 1966 until May, 1967, STOKELY CARMICHAEL
'~ was National Chairman of SNCC. As of July, 1968, CARMICHAEL
o resided in Washington, D.C., where he was affiliated with SNCC
.. and active as temporary chairman of a black coalition group.
. In May, 1967, CARMICHAEL was replaced by HUBERT GEROID BROWN,
'<A_->commonly known as H. Rap Brown, who served until June, 1968.

e In June 1968, at the Staff and Central Committee
: -.'-g“meetlng of -SNCC held in Atlanta, Georgia, it was decided to.
§f-~y,j:restructure the organization by equalization of responsibility
L.t by creating ten deputy or vice chairmanships. The primary
{ - . purpose for this change is to take law enforcement pressure off
i .any srngle 1nd1v1dual : :

 _APPENDIX

'1?3595
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BARON H, MARTIN, 14 Webon Street, Boston,
Massachusetts an attorney for the Massachusetts Bay
Transportation Authority, Boston, advised that he toock a
leave of absence from his job and participated in the-
Robert ¥. Kennedy election campaign. He stated that he
‘was with Senator KENIEDY in Washington, D.C. and Indiana
and spent two weeks in the Watts Section of Los Angeles,
California immediately prior to June 5, 1968.

MARTIN ‘stated that he was & registered guest at
the Ambassador Hotel in Los Angsles and returned to the
Fmbassy Room of that hotel ‘shortly before 9:00 PM on June X,
1968. He stayed there approximately thres hours and, since

"he was tired and hungry, left to go to the Shextton ¥ilshire

Hotel -where he ate and watched the election proceedings

“on television. He stated he was there when the word was

received about the shooting of Senator KENNEDY.

MARTIN stated he had no knowledge of the events
concerning the shooting and he never previously had seen
anyone who resembed the photograph of SIRHAN SIRHAN.

36

on 10/17/68 - . Boston, Massachusetts  File#_Boston 4L_646

by. SA JAMES E, HARVEY/mec Date dictated __10./17 /68
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bote. " 10/7/68

MR. ABBA P. SCHWARTZ, Attorney, 3306 R Street, North West,
Washington, D.C,, advised that he was an unsalaried, volunteer cam-
paign worker in the Presidential campaign of Senator RCBERT T. KENH-
EDY, : '

&

He stated that while Senator KENNEDY was speaking in the Im-
bassy Room of the Ambassador Hotel, Los Angeles, California, just
prior to the shooting of Senator KENNEDY, he (SCIWARTZ) left the .
large room where he had been with members of the press and returned
to his hotel room in the hotel and ordered a sandwich. He said vhile
avaiting the azrival of the food, he turned on the television set in

" his room and then saw the commotion resulting from the shooting.

MR, SCHWARTZ stated that he had never seen SIRIAN SINIAYN at
any time.

on 10/7/68 . WVashingten, D.C,

E:

4 LRI MY R ARSI B e - A s B R T '_'»'.‘/7 :f .
Y. - Date dictated n/7/s68
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Date 10/25/68

L

SCHWANHILID VON HEINTSCHEL, 420 East 64th
Street, New York City, advised that she was at the
Ambassador Hotel in Los Angeles, California, at the
time Senator ROBERT F. KENNEDY was shot. She identified
herself as a Private Secretary for Senator KENNEDY at the
time and stated that at the moment the shooting took place
she and three other associates, CAROL WELCH, JEAN MAIN
and LOUDELL INSLEY were in an upstairs office handling
work for Senator KENNEDY.

She stated they first heard of the shooting
when PIERRE SALINGER called from the Press Office to their
room indicating that someone was apparently shot. She
stated that her room had a "hot line' from the Press Room.
She stated she and her associates as above listed immediately
rushed downstairs at which time they discovered that Senator
KENNEDY had been shot. They at first were unable to gain
entrance to the room where he was shot, however, later
were admitted after identifying themselves as KENNEDY workers.

Miss HEINTSCHEL stated that she never saw SIRHAN
B. SIRHAN to her knowledge either before or after the shooting.
She was unable to furnish any pertinent information in this
connection. She further indicated that the above parties
apparently have already been interviewed by the FBI in this
connection, however, emphasized that they were with her at
the time of the shooting and is sure they would be unable
to furnish any further information of pertinence in this
connection.

on 10/25/68 ., New York, New York File # NY 44-1640
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10/10/68
Date -
THWRF SA Ko WALSqu, who is eTplcyed &5 a bookkeepei.
. at Lord and Taylcr Deparvihent Store, Washington, D.C, (¥DC);
. and furnished an addyvess of 10624 Kenilworth Avenusz,
i - I Parkside Apaviments, Bethesda; Maryland, stated that she = .
L vorked for the Senator ROBERT KENNEDY primary campaign in
California during May and June, 1968, ' '

WALSTCN stated that she worked for WALTER SARRIDyN
and dwing Junz 4, 1968, she and CAROL ASH handled the |
coordinateor's office at the Wilshire Rouleverd Headquart
for Senator KENNEDY from e=a “?y morning uwntll about 8 pem°
Upon closing the baalqk::ters after the closing of polls in

California on June &, 1968, che and ASH went te the Ambassador
Hetel as tney hizd bean issu&d a pass to the Embassy Roonm
where it was anticipated that Senator KENNEDY would make a
‘speech upon the outcome of the election becoming kuoim, They

.9

~went directly to the Ambassader Hotel from the Wilshire Boulevard
. ' Headquarters and went into tha Emuqsﬁy Room vhere they found
- : a crowd had gathered and it was hot and uncomforiable. They
- patronized the Palms with DICK COLEMAN and they remainsd at
the Ambassader Hotel until epproximately 11 p.m. vﬁﬁn.uhgy
went to the Chancellor Hotel for dinnew, Vhile eating dinner,
they heard about Senator KENNEDY being shot, '

(¢

_ . WALSTON advised tha she had spent the evening of
Junez 4, 1968, with DICK COL _ﬂAN; a Los Angeles attorney;
WALTER SHERIDAN, National Ercadcasting Company, WDC; CAROL AS“,
WDC; and KATIE MURPHY, Bosten, Mz ssachusefusa

WALSTON obscrved a pnotcéranh of SIRJAN Be SIRHAN
| o and stated that she had no ewollectlon of ever seelng this

L individua .
10/4/68 ~ Washington, D.C.. = | WFO 173-135
Oon_____ | ot ifs"ffi‘;-ab%" _ '
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Date

PAUL ALTMEYER, 22 Sand Streety; Rye, New York, adv1sed
- ‘that he is a writer and producer for American Broadcasting
Corporation (ABC) Television, with offices located at New York
City. On June Y%, and 5, 1968, Mr, ALTMEYER was in charge of a
group furnlshlng television coverage of the victory celebration
held in honor of Senator ROBERT F. KENNEDY at the Embassy Ball-
‘room of the Ambassador Hotel in Los Angeles;, California.

At the time Senator ROBERT KENNEDY was shot, at about
12 15 a.m,, June 5, 1968 Mr, ALTMEYER was in the control truck
located outside of the hotelo As a resulty,; Mr. ALTMEYER could
furnish no information regarding the c1rcumstances of the
assa551nat10ns : '

Mr. ALTMEVER p01nted out that two members of hls
group, namely Associate Director WILLIAM WEISL, and Associate

Producer; DAVID JAYNE, were present at the time of the shooting,
~and are reportedly scheduled to be prosecution witnesses. He
added that ABC had the only hand held television camera at the
scene, but he was not aware whether or not the television tapes
of the scene have been reviewed by authorities. He said.he
‘assumed such tapes had been made available to the authorities
but had no personal knowledge of same.

3y
on. 10/1/68 ot Rye, New Ydrk; | Filos - NY Lh-1640
. 3 ; ' ‘ - i B ‘ ) ,‘ ) - \
b\/\‘SA ROB}RT G. O'NEIL/1p . | Date dictated 10/2/68
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October 10, 1968

Date

Mr, VICTOR "VIC" BIONDI, 3536 Mulholland Vay,

. Sacramento, California, advised the following:

He is a reporter for the Sacramento Television Station
KCRA. He was a registered guest at the Ambassador Hotel, Los
Angeles, California, on June 4, 1968, and was in the Embassy Room
at approximately 6:00 p.m., During the evening, he visited the
lobby of the Hotel, the Venetian Room, the VIP Lounge which was
located behind the podium where Senator ROBERT F., KENNEDY addressed
his campaign workers later in the evening, and also went to the
television remote control trucks located behind the swimming pool
of the Hotel., When Senator KENNEDY departed the Embassy Room,
after addressing his campaign workers, he remained there and
became aware that the Senator had been shot when he noted all
the commotion around the exits near the podium., He added that
he did conduct an interview with the young man, name unrecalled,
who had thrust a rosary into the hands of the Senator. He cannot
recall seeing SIRHAN BISHARA SIRHAN during his wanderings during
the evening, nor had he ever heard or seen SIRHAN prior to the
shooting. He could furnish no information concerning a possible
conspiracy.

'

35
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Date October 10, 1968

Mr., MICHAEL M. BOYD, 4935 Heatherdale Lane,
Carmichael, California, and a newscaster with Television
Station KCRA; 310-10th Street, Sacramento, California,
was interviewed at Station KCRA and furnished the fol-
lowing information:

He, along with "VIC" BIONDI, was covering the
Embassy Room at the Hotel Ambassador, Los Angeles,
California, where Senator ROBERT F. KENNEDY's campaign
workers had gathered awaiting the results of the
California primary., He came into the room at approximately
5:00 p.m. During the evening, he had occasion to go to a
small court located just behind the area where the
television cameras were set up. Other than this, he
remained in the immediate vicinity of the Embassy Room
until Senator KENNEDY left the room and never went into the
area where Senator KENNEDY was shot prior to his being shot.
He never saw SIRHAN BISHARA SIRHAN prior to the shooting
and has no knowledge of the existence of a conspiracy.

36
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Dote___10/14/68

JoEN C&AWJE 28, 3920 Morrison St., N. W., Washington,
Go, furnished the following information:. '

v, chKE:RS is a correspondent with United Press
“International and was regis L@Aed at the Ambassador Hotel,
Los Ahgeiea, Calxaerﬁza, June 5, 1968, to cover the Califor--

ia P riwar°ﬁ ?e was in the In assy Ballroom at the hotel

when Senator ROBERT F. '“f.“hW was shot. He did rot witness
the shooting 51ﬁ$e he remzined in the ballrcom after Senator
EKENNEDY left the padiﬁmc Mr, CHAMBERS heard peepie shouting
and saw movenent behind the curtdwns, but did nox«ne@v the
C’-AE@ bs °

| Hr. Qﬁgf'tﬁs did noz'recali seeing SIEEAH*SEEHA%*‘
before Senator KEMMEDY was shot, ‘ ‘

On. 0 {"3 A/XL“,@Q}' ?“-,67,;—1 ""vrrl r\a'\)_ N . F"e# RN 192 92932
Ll gy A ) R EE e ey R T Cra X e gl i sty
- B4 JAEIS Y. 10/14/68
_by. : _ -Date dictated :
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Date 10/02 /68

Mr., JOE DYER employed by KNXT-Channel 2,
Columbia Broadcasting System (CBS) owned, News Division,
6121 Sunset Boulevard, advised the following:

Mr. DYER, who 1s currently employed in the Community
Relations Department, said that at the time of the shooting
of Senator ROBERT F, KENNEDY at the Ambassador Hotel in
Los Angeles on June 5, 1968, he had been assigned as a
photographer by KNXT-News and had been at the Ambassador
Hotel in the Embassy Room at the time of the shooting.

Mr. DYER said that he had not been a witness to
the actual shooting of Senator KENNEDY and others nor was
he in a position to observe the immediate aftermath, as he
had been in the Embassy Room during this period.

Photographs of SIRHAN SIRHAN and of the latter's
family were exhibited to Mr. DYER, who said he had no
recollection of having seen any of the persons in the
photographs at any time.

Mr. DYER advised that CBS had instigatcd a new
policy concerning the interviewing of CBS personnel by
government investigators. In substance, this policy requires
that the employee, when approached, notify his department
head, and the question resolved as to whether the employee
should be interviewed, and if the employee was to be a
potential witness, a subpoena would be required before any

aFpnEesive . information was given.

On _ 10/16/68 . Los Angeles, California  pje# LOS Angeles 56-156
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Mrs, Beth Fertik. Researcher o~d Assistant Producer
Columula Broadcasiing System (uB3), Kews Division, 524 Wost
5fth Strzet, New York, New Yourk stated tnat on thc
nig‘nu of June k- -5, 1905, ghe was registered at he Ambassador
Holel, Los Anceles, California

She was in the hallroom at *he “mbasssdior Hotel auiing
Senatcr Xomwldy's pee‘u znd saw him leave the pndwnm Shorily
thercarter. whilc stancing In Tioni of the podium, Mis. Hertik
heard a noise and thouvrsiut 1. was firecracrers. Thes there
Was screaming which was in womrn's hiigh pii-hed voleces. Fertik
then thougnt that a lightipe siand ~y nlafform moy nave fallay.
Sfre Tun acrosc the baliroomn oo a teiiphone and called her
oroducer, Mi. Manitzac. While making the telephore all Mrys.
Fervian i1carned of the sucehing.

Mrs. rertik did nov sec the shooting =na <he 3.4 net
see Senator Kernnady cor Sirhan Sirhan. During Senctor Kennedy's
specech, Mvs, Fertlk saw nothing srspi~ious.

35
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D;,Novvmbe

: Mr, ot ﬁﬂh@p\ Goulcy Pield Producer of vae Wa ter Cronkite.
- Z;ua; Columbia Broadessting Svatem {UBS), 5ok Vﬁ@f 57t 38xcsv.
[AHem Topl: Kew York; telephone ramber 765« 4321 cxtonsion. 3693,
sLeted that on tns night of June 4 = 5, 1088, he waz in whe
T

. umdagsy roow i the Ambgssador Hob els Log Angeles, ﬂaliiovnl
fand w“ineueed Senu or. Pobeft anﬁﬁayﬁs spn ub

-

'"%wu Qupator “pnﬁeuw lnlSuEd iis qpeecn aud deparog” from

d o

he wiom, Goul id vemalred in tiie2 Embassy roori, Mo then heard iuch
yeliin rg ani,"““earing ena nesrd that there had been a a%ﬂﬁbiuu
hﬁr enn:ne“ room,  He did nod gzo *he shocting and ha 234 net
noor the shois. He has'never ssen Sirhan Sirhan and did oot |
. see Seuatu nbwpedy af+er 1f‘e ﬂepat*ed the Embassy room° A

1) d remai, d 1a “ic Embassx Toum w;“h phﬂno anﬁers; .
'a“ing rogetion pletures of the evewd. He d*d not rozel jntc LTSI
] wrea where th2 chcoting o¢nurredg~ he =na others from OBS
,%h n went. Lo the 1lobhy of the hotel anC ouiside che hete¢ 1dcking
_fexr eye W1uncsqe" 0 1rthV‘ewe ey up0k° t0 severai pgople
Tf-hut the only person he can wecall who Was in thé ares of the.
- ghetting was &, female »erg rbbt_fZQh.nMPrlPﬁn He-ii:gm by +h~
o neme of Kr su’ Witior.. o : S

. 31/18/68 . Wew Yorks N. Y. (%e phonicﬂllv\ Ny Bhi-isko o
S;’-\;_‘Fra:rié'ié L. Cashin/fc . .. 1,‘(18/68

-'HBL:

[ — : I Dule dldél‘ed
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1 | Date 10/3/68

Mr., LANSING LAMONT, 5163 Tilden Street, N.W.,
Washington, D.C. (WDC), advised he is the national political
correspondent for Time, Incorporated, Suite 1200, 1120
Connecticut Avenue, N.W.

During the week of June 3-6, 1968, he was assigned
to the Senator ROBERT F. KENNEDY campaign and was registered
staying at the Ambassador Hotel in Los Angeles, California.

Mr. LAMONT advised he was in the Embassy Room of
the Ambassador Hotel during the time Senator KENNEDY was
giving his victory speech subsequent to the California primary
election.

Mr. TAMCNT was to the left front of the podium as
he faced Senator KENNEDY during the speech. After Senator
KENNEDY fwlnished speaking, he observed the Senator and his
party exit through a curtained doorway to the rear of the
podium., Mr. LAMONT then walked towards the television cameras
located at the rear of the Embassy Room and started towards
the corridor which would lead to the Colonial Room where the
Senator was to give a short press conference to members of
the writing press. As he neared the door leading to the
corridor, Mr. LAMONT heard loud shouting and screaming coming
from th® area near the podium. As the shouting grew louder,
he walked over in an effort to determine cause. It was
perhaps two or three minutes after Senator KENNEDY left the
speakers platform that this shouting began. He then determined
persons including Senator KENNEDY had been shot in the serving
kitchen area.

Mr. LAMONT said he entered the serving kitchen
area and observed Senator KENNEDY lying on the floor and
another man who was wounded lying almost head to toe to the
Senator.

L1
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Mr. LAMONT described the scene in the serving
kitchen area as one of complete bedlam and advised he did not
see SIRHAN SIRHAN; however, he did recall what appeared to be
a group of men scuffling to the rear of where Senator KENNEDY
was lying.

Mr, LAMONT said he was assigned to the KENNEDY
campaign, had been with the campaign party during the weeks
preceéding the California Primary, and at no time did he
ever see anyone resembling STIRHAN STRHAN,
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Date ~_9/26/638

DARYL LEMBKE, 19 Sky View Way, San Francisco,
California, who is a reporter and Chief of the San Francisco
Bureau for the "Los Angeles Times", with offices at 905
Mission Street, San Francisco, furnished the following
information: ‘

LEMBKE was assigned to cover the campaign of the
late Senator ROBERT F. KENNEDY in connection with the primary-
in Oregon and California. As a result of this assignment,
he was in Los Angeles, California on June 4, 1968 when the
California primary elections were held.

On the night of June 4-5, 1968, LEMBKE was in the
Ambassador Hotel and in the Embassy Room of that hotel or the
Press Room adjacent to the Embassy Room most of the evening of
June 4, 1968. At the time the late Senator KENNEDY was shot,
LEMBKE was talking on a telephone located in a bank of
telephones in the Embassy Room. He heard some screams and

-ran over to see what had happened. He was told by some un-

k nown individual that Senator KENNEDY had been shot and he
observed a woman lying beside the podium in the Embassy Room
with blood on her head. He was unable to get into the serving
kitchen area outside the Embassy Room where the actual shoot-
ing of Senator KENNEDY had taken place.

LEMBKE is not acquainted with SIRHAN B. SIRHAN and
does not recall seeing anyone answering his description around
the hotel on the night Senator KENNEDY was assassinated. He
also has no knowledge which would indicate there was any con-
spiracy involved in the shooting of Senator KENNEDY.

L3
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